

上海城市规划

2017 总第135期

主管 上海市规划和国土资源管理局

主办 上海市城市规划设计研究院

中国科技核心期刊

4

SHANGHAI URBAN PLANNING REVIEW 精心规划 惠泽千秋

中国学术期刊网络出版总库全文收录 《中国学术期刊影响因子年报》统计源期刊 万方数据——数字化期刊群全文收录 中国核心期刊(遴选)数据库全文收录
美国《乌利希期刊指南》(Ulrich's Periodicals Directory) 收录期刊 中国人文社会科学引文数据库来源期刊 中国工程咨询行业十佳报刊

本期主题：城市总体规划





专家论坛

- 1 上海2040总体规划与城市文化 郑时龄
- 5 全球视野下上海城市发展战略思考 唐子来 李 黎
- 13 上海新一轮城市总体规划的创新与期待 屠启宇
- 18 绿色导向，慢行优先——上海2040总体规划的交通发展价值观 陈小鸿 叶建红

“上海2040” 专项研究

- 26 基于空间统筹的上海市专项规划编制方法探索 金忠民
- 33 构建城市总体规划面向实施的行动机制——上海2040总体规划中《行动计划大纲》编制与思考 张尚武 王 颖 王新哲 陈懿慧 刘亚微
- 38 约束传导：“上海2040”分区指引编制技术方法探索 郑德高 孙 娟 葛春晖 张振广 张晓芾 张一凡 马璇
- 46 上海市城市总体规划中的弹性适应探讨 沈果毅 方 澜 陶英胜 胡晓雨
- 52 从国际大都市到全球城市：上海2040的目标解析 石 崧
- 57 上海市城镇圈空间组织模式及规划实施模拟研究 陈琳 黄珏 陈星 马玉荃
- 65 面向2040年的上海社区生活圈规划与建设路径探索 奚东帆 吴秋晴 张敏清 郑轶楠
- 70 上海市内河港区布局规划的思考 张锦文

他山之石

- 75 从城市转型升级看天津市新一轮城市总体规划修编的重点 周长林 沈 锐 范小勇
- 80 论城市总体规划的“刚性”管控作用和框架设计——成都新一轮城市总体规划编制的思考 徐本营
- 86 从配建到引领：“三线城市”十堰城市总体规划的演进 朱碧瑶 罗震东 何鹤鸣
- 94 论总规改革、“多规合一”及全域管控——以甘肃省永靖县城乡总规为例 张 捷

城市研究

- 101 城市老年人步行购物对商业设施选择的时空影响因素分析——基于上海中心城区3个典型居住区的实证研究 曹根榕 卓 健
- 107 网络布局与差异整合：“新经济”背景下城镇带空间规划策略探索——以宁宣黄城镇带为例 陈宏伟 张京祥 耿 磊
- 114 “多规合一”背景下城市总体规划应对 王美飞
- 119 法定规划体系下目标导向的城市设计管控——以英国为例 张 弛
- 123 营建人本多元的城市空间尺度——从我国传统城市尺度到当前巨尺度问题的思考 唐 珊 何 斌
- 128 BIM技术应用于管线综合的方法探索 黄 浩

规划信息

133

本刊启事

1. 作者投稿不得侵犯他人著作权。
2. 本刊所发文章仅代表作者观点。欢迎对本刊所登文章开展学术批评和讨论。
3. 本刊对来稿保留修改权，对所发文章享有中文专有出版权（含数字出版权），请勿一稿多投。如有异议，请事先声明。
4. 本刊文章不得擅自转载。若需转载，必须事先征得本刊编辑部和作者同意。
5. 限于人力和物力，来稿一律不退，敬请作者自留底稿。
6. 读者所订杂志如有装订、印刷质量问题，请与印刷厂联系。



EXPERT FORUM

- 1 Shanghai 2040 Master Plan and Urban Culture [ZHENG Shiling](#)
- 5 Strategic Thinking for Urban Development of Shanghai in the Global Perspective [TANG Zilai, LI Can](#)
- 13 Shanghai 2040 Master Plan: Innovation and Expectation [TU Qiyu](#)
- 18 Prioritize Green and Non-motorized Transportation: The Transportation Development Values in Shanghai 2040 Master Plan
[CHEN Xiaohong, YE Jianhong](#)

SHANGHAI 2040
SPECIAL TOPICS

- 26 The Exploration of Shanghai Special Planning Method Based on Spatial Integration [JIN Zhongmin](#)
- 33 Constructing Action Mechanism for Urban Master Plan Implementation: Plan-making and Thinking of *Action Planning Outline* in Shanghai 2040 Master Plan [ZHANG Shangwu, WANG Ying, WANG Xinzhe, CHEN Yihui, LIU Yawei](#)
- 38 Constrained Conduction: Exploration of Technical Method for District Guidelines of 'Shanghai 2040'
[ZHENG Degao, SUN Juan, GE Chunhui, ZHANG Zhenguang, ZHANG Xiaofei, ZHANG Yifan, MA Xuan](#)
- 46 Study of Flexible Adaptation in Shanghai Master Plan [SHEN Guoyi, FANG Lan, TAO Yingsheng, HU Xiaoyu](#)
- 52 From International Metropolis to Global City: Target Parsing of Shanghai's Master Plan towards 2040 [SHI Song](#)
- 57 The Spatial Organization Pattern and Planning Implementation Simulation of Urban Circle in Shanghai
[CHEN Lin, HUANG Jue, CHEN Xing, MA Yuquan](#)
- 65 Exploration of Planning and Construction of Community Living Circle in Shanghai Facing 2040
[XI Dongfan, WU Qiuqing, ZHANG Minqing, ZHENG Yinan](#)
- 70 Exploration on Shanghai Inland Port Allocation Plan [ZHANG Jinwen](#)

EXPERIENTIAL LEARNING

- 75 Thinking about the New Revision of Urban Master Plan of Tianjin Based on Transformation of Urban Development
[ZHOU Changlin, SHEN Rui, FAN Xiaoyong](#)
- 80 Rigid Control on Master Plan and Frame Design: Thoughts on the New Round of Chengdu Urban Master Plan [XU Benying](#)
- 86 From Supporting to Guiding: Evolution of City Master Planning for the Third-front City, Shiyuan
[ZHU Biyao, LUO Zhendong, HE Heming](#)
- 94 Research on the Comprehensive Planning Reform, Multi-plans Coordination and Planning Control System Development: A Case Study of Yongjing County, Gansu Province [ZHANG Jie](#)

URBAN RESEARCH

- 101 Analysis on Influencing Factors of the Choice on Commercial Facilities for the Elderly Going Shopping on Foot in the City: An Empirical Study of Three Typical Residential Communities in Central Shanghai [CAO Genrong, ZHUO Jian](#)
- 107 Network Layout and Different Integration, Urban Spatial Planning Strategy under the Background of 'New Economy': A Case Study of Ning Xuan Huang Urban Belt [CHEN Hongwei, ZHANG Jingxiang, GENG Lei](#)
- 114 The Countermeasures of Master Plan under the Background of Multiple Plans Integration [WANG Meifei](#)
- 119 The Target-oriented Urban Design Control and Management in Statutory Planning System: A Case Study of UK [ZHANG Chi](#)
- 123 Creating People-oriented and Diverse Urban Scales: Thought of Traditional Chinese Urban Scale to Current Huge Scale
[TANG Shan, HE Bin](#)
- 128 Research on BIM Technology Application in Pipeline Synthesis [HUANG Hao](#)

URBAN PLANNING INFO

133

NOTICE

1. The authors shall not infringe copyright.
2. The articles represent the views of the authors. Comments and academic criticism of any kind are highly appreciated.
3. The editorial department reserves the right of amending the articles and Chinese copyright (including digital copyright). Please do not duplicate submission. If you have any questions, please advance statement.
4. If reprinting is required, agreement from the editorial department and the author is kindly requested.
5. Due to limited human and material resources, contributions will not be sent back.
6. For binding and printing issues, please contact the printing house.